

كنيسة مارمرقس

بمنتريال - كندا

٢٥ توت ١٧٣٦



بطريركية الأقباط

الأرثوذكس

٦ أكتوبر ٢٠١٩

COPTIC ORTHODOX

PATRIARCHATE

6 October 2019



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

25 Tout 1736

من كتاب كلمة منحة لخدمة البأبا شنودة الثالث

الكلمة مسئولية

- ❖ كل إنسان عاقل، يبحث بكل جهده عن كلمة المنفعة. والكلمة كما إنها للمنفعة، هي كذلك للمسئولية.
- ❖ فالكاتب يقول: الذي يعرف أكثر، يطالب بأكثر: (وكل من أعطى كثيراً، يُطلب منه كثير) (لو 12: 48) الذي لا يعرف، ربما تكون خطيته خطية جهل. أما الذي يعرف عن قصد وبنية خاطئة، ذلك فمسئوليته تكون أكبر. ولهذا فإن خطية الوعاظ والمعلمين والكهنة، هي أكبر من خطية أفراد الشعب. والكاهن يقول في مقدمة القرايين: (عن خطايا وجهالات شعبك) هي بالنسبة إليه خطايا، وبالنسبة إلى غير العارفين: جهالات..
- ❖ ماذا إذن؟ هل يحسن بالإنسان أن لا يعرف، حتى تقل دينونته؟ هنا ويقول القديس أوغسطينوس: "هناك فرق كبير بين إنسان لا يعرف، وإنسان يرفض المعرفة". الذي يرفض المعرفة، يدان عن رفضه.
- ❖ كما أن الذي يرفض أن يعرف الله وطرقه، يدل أيضاً على أنه لا يحب الله، ولا يستحق الله..
- ❖ فماذا إذن عن المسئولية؟
- ❖ حقاً إن المعرفة مسئولية. ولكن مع المعرفة معونة إلهية، تساعد من يعرف على التنفيذ والتطبيق.
- ❖ فمع الكلمة قوة.. لذلك قيل إنها حية وفعالة. وإنما أمضى من كل سيف ذي حدين (عب 4: 12).
- ❖ وإذا قبل الإنسان كلمة المعرفة، إنما يقبل معها الرب معطيها، ويقبل معها الروح القدس الذي يقوى ويشجع على التنفيذ وهكذا كانت كلمة الرب في أيام الرسل.. بكلمة أمن على يد بطرس الرسول ثلاثة آلاف.. والكلمة على لسان اسطفانوس لم تقو على مقاومتها ثلاثة مجامع.. لذلك اطلب قوة الكلمة لتعمل فيك..
- ❖ كلمة الرب لها فاعلية في الضمير، تنيره وأيضاً تلهبه، وتثيره لكي يعمل حسناً، ويحتج على كل خطأ.
- ❖ وكلمة الرب ستظل تتابعك، وتلح عليك، ومهما قاومتها لا بد ستعود إليك، ولو بعد حين طويل، وتقف أمامك.
- ❖ وقد قال الرب (كلمتي لا ترجع فارغة) (إش 55: 11).

From "Words of Spiritual Benefit"

For H. H. Pope Shenouda III

THE WORD IS A RESPONSIBILITY

- ❖ Any intelligent person searches, with all his might, for a word of benefit. As the word is for benefit, it is of responsibility.
- ❖ The Bible says, "For everyone to whom much is given, from him much will be required." (Luke 12:48).
- ❖ Ignorance is the sin of the one who does not know. As for the one who knows, his sin is premeditated and is of an evil intention and his responsibility is greater. Therefore, the sin of preachers, teachers and priests is greater than the sin of the congregation. The priest says in the offertory, "For my sins and the ignorance of Your people". To him, they are sins but to those who didn't know, it is ignorance.
- ❖ What then? Is it better for one not to know so his sins will be less? St. Augustine here says, "There is a big difference between the one who does not know and the one who refuses to know. The one who rejects knowledge will be judged for his rejection."
- ❖ The one who refuses to know God and His ways also proves that he does not love God and does not deserve Him.
- ❖ What about the responsibility?
- ❖ It is true that knowledge is a responsibility. But with knowledge comes a divine support that helps those who know to carry out and apply.
- ❖ With the word comes strength, therefore it is said that the word is alive and effective. "For the Word of God is living and powerful and sharper than any two edged sword." (Heb. 4:12).
- ❖ When one accepts the word of knowledge, he also accepts God who gave it and also the Holy Spirit that gives strength and encouragement to carry it out. That is how God's word was at the time of the Apostles. With one word from Peter, three thousand believed. And the word said by St. Stephen could not be resisted by the three councils. Therefore, ask for the strength of the word to work in you.
- ❖ God's word has its effect on the conscience. It illuminates and also kindles it. It stimulates it to do good and protests against any mistake.
- ❖ God's word will always follow you pressing you. No matter how much you shall resist, it will surely come back to you even after a long time and stand before you.
- ❖ The Lord says, "So shall my word be that goes forth from my mouth. It shall not return to me void." (Is. 55:11).

Church's web site www.stmarkmontreal.ca
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:
(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498
frmikhail@stmarkmontreal.ca

Père / Victor Nasr:
(514) 918-2484

frvictor@stmarkmontreal.ca

Tablettes de services +++ جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ إعرافات أبونا فيكتور
+ Étude Bible pour les gradués	Mar	8 - 10	PM	+ درس كتاب للخريجين
+ La Messe	Merc	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions Père Mikhail	Jeu	4½ - 7	PM	+ إعرافات أبونا ميخائيل
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion de Prière	Vend	7½ - 8	PM	+ اجتماع صلاة
+ Réunion de la famille	Vend	8 - 9½	PM	+ اجتماع الأسرة
+ Réunion des Jeunes (Sec 3, 4, 5)	Vend	8½ - 10½	PM	+ اجتماع الشباب
+ La Messe	Sam	9 - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Louange pour les enfants (8 - 14 ans)	Sam	12½ - 2	PM	+ درس لغة قبطية واتسبحة للأطفال سن (8 - 14)
+ Classe de Cantiques (Grade 1 - 6)	Sam	2 - 3	PM	+ درس الأغان (Grade 1 - 6)
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Étude de Bible	Sam	6 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7 - 10½	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8½ - 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ préparation de service (pour gradués)	Dim	12½ - 1½	PM	+ إعداد خدمة (الخريجين)
+ Réunion des serviteurs	Dim	1½ - 2½	PM	+ اجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. يقام يوم الثلاثاء القادم أجمع اسرة ماريوحنا الحبيب الساعة ١١ صباحا.
2. يقام يوم الاحد القادم حفل اسرة ماريوحنا المعمدان للاعمار من (kg2 to Grade 3) الساعة ٣٠ : ١٢

مشاركة

تشارك الكنيسة أسرة المرحوم سمير فايق عوض وتطلب للراحل نباحاً في أحضان القديسين. وهو والد هاني عوض (عايدة فرج) جد كل من يوسف وجون عوض وسوف تتقبل الأسره العزاء يوم الجمعة القادم من الساعة ٣٠ : ٦ الي ٣٠ : ٧ مساءً بالكنيسة

Church news

1. The meeting of St. John the beloved will be held next Tuesday 11 a.m.
2. the celebration of Saint John the Baptist Sunday school will be held Next Sunday from 12:30 p.m.

Condolences

The church shares the feelings of the families of the departed
Samir Fayek Awad

And asks for the soul of the departed to repose in The bosom of the saints:

He is the father of Hany Awad (Aida Farag)

Grand father of Youssef and John Awad

The family will accept condolences next Friday

from 6:30 to 7:30 PM at church.